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لمقيدة ل االمقيدة بتاريخ استحقاق أي الأدوات القادرة على استيعاب الخسائر فور حدوثها، أمّا رأس المال المساند فهو يقتصر على أدوات رأس الما
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Sherrod. 

Abstract : 
This study aims to identify the various versions of the Basel accords concerning capital adequacy 

and the challenges that face the Islamic Banks in the application of international safety standards. In 

particular, the Basel Committee did not take into account the specificity of Islamic banking when issuing 

its various accords despite the stability witnessed by Islamic banks in light of the global financial crisis of 

2008 that affected the economic sector, especially the banking sector. 

From this point of view, the study tackled the most significant adjustments made to the capital 

adequacy standard to make it compatible with Islamic banking.A practical study was conducted on the 

GCC to study the financial performance of Islamic banks and their stability in the face of international 

challenges, based on a set of financial performance indicators, namely profitability, liquidity and capital 

adequacy ratio.In addition, the researcher used Sherrod model of financial distress prediction to study the 

stability of the Islamic banks in question based on financial reports for the period 2008-2018.The study 

concluded that the Islamic banks under study enjoy capital adequacy and financial stability.   

Keywords: Islamic Banks, Banking Risks, Basel Accords, Financial Performance, Sherrod Model.  

 

Résumé : 
L’étude vise à identifier les différentes versions des accords de Bâle sur l’adéquation des fonds 

propres, et les défis auxquels sont confrontées les banques islamiques dans l’application des normes 

internationales de sécurité, d’autant plus que le Comité de Bâle n’a pas pris en considération la spécificité 

du travail de la banque islamique lors de l'émission de ses différents accords malgré la stabilité des 

banques islamiques pendant la crise financière mondiale de 2008, qui a touché le secteur économique et 

banquier en particulier. 

De ce point de vue, l’étude a porté sur les ajustements les plus importants apportés au critère de 

l’adéquation des fonds propres pour le rendre compatible avec les banques islamiques. Une étude pratique 

a été menée sur les pays du (CCG) pour étudier la performance financière des banques islamiques et leur 

stabilité à la lumière des défis internationaux sur basés sur un ensemble d’indicateurs de performance 

financière tels que la rentabilité, la liquidité, le ratio d’adéquation des fonds propres, et l’utilisation de 

l’un des modèles de prédiction des défaillances financières ‘Sherrod’ pour étudier la stabilité des banques 

islamiques en question sur la base des rapports financiers pour la période 2008-2018. L’étude a révélé que 

les banques islamiques en question jouissent d’une adéquation des fonds propres et d’une stabilité 

financière. 

Mots clés: Banques Islamiques, Risques Bancaires, Accords de Bâle, Performance Financière, Modèle 

Sherrod. 


